
 

 

 
 
 
 
ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE LA CAPITAL CULTU RAL I LES 
OPORTUNITATS 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 02 
Caràcter: ordinària  
Data: 15 de setembre de  2023 
Horari: de les 09:15 hores a les 10:30 hores 
Lloc : 3a planta de l’Antic Casal de Joventut Republicana 
 
Assistents : 
 
Sra. Pilar Bosch Vilana, Presidenta de la Comissió. 
Sr. Jackson Quiñónez Vernaza, Grup Municipal del PSC 
Sra. Mª Antonia Maller Lafont, Grup Municipal del PP 
Sr. Roger Melero Serra, Grup Municipal del PP 
Sr. Xavier Estrada Fernández, Grup Municipal ERC-AM 
Sra. Anna Costa Ramírez, Grup Municipal ERC-AM 
Sra. Neus Caufapé Caufapé, Grup Municipal JxCat Lleida 
Sr. Sergi Grimau Gragera, Grup Municipal JxCat Lleida 
Sr. Josep Roca Tlemsani, Grup VOX 
Sra. Laura Bergés Saura, Grup Municipal  Comú de Lleida 
Sr. Jordi Curcó Pueyo,  representant de la FAVLL 
 
S’excusa : 
 
Sr.  Xavi Blanco Bergé, Vicepresident de la Comissió. 
Sr. Francesc Caballero Garcia,  representant de la FAVLL 
 
 
També hi assisteixen:  
 
Sra. Núria Marsal Caselles, Responsable coordinadora de cultura 
Sra.   Mireia Mercadé Merola, Cap de Servei de Comerç, Consum i Promoció 
Econòmica. 
 
Actua com a secretària  de la Comissió, la Sra. Rosa Pardell Jové.   
 
 
 
 



 

 

 
Ordre del dia  
 
1. Lectura i aprovació de l’esborrany de l’acta  de la sessió anterior. 
2. Expedients per conèixer de forma prèvia a la Junta de Govern Local 
3. Informacions de regidoria. 
4. Precs i preguntes. 
 
 
1.Lectura i aprovació de l’esborrany de l’acta de l a sessió anterior. 
 
Als membres de la comissió se’ls ha tramés l’esborrany de l’acta de la sessió 
anterior, que es dona per llegida i s’aprova per unanimitat.   
 
 
2.Assumptes Junta de Govern Local:  
 
 
REGIDORIA DE CULTURA 
 
Exp. 4/2021-C  Proposta d’aprovació de la justificació de la subvenció nominativa 
segons conveni amb la Fundació Privada Julià Carbonell, exercici 2021. 

Concepte: ACTIVITATS ORQUESTRA SIMFÒNICA JULIÀ CARBONELL DE 
LES TERRES DE LLEIDA ANY 2021 

Import justificat : 559.699,24€ 

Import subvenció: 140.000€ 

Import concedit: 87.153,26 € 

La Sra. Laura Bergés demana informació en relació amb la justificació d’aquest 
expedient atès que finalment no es va poder pagar l’import íntegre de la 
subvenció.  

Exp. 50/2022-C  Proposta d’aprovació de les justificacions de les subvencions de 
la Línia 8.1 atorgades per la Regidoria de Ciutat, Cultura i Transició Ecològica, 
convocatòria 2022. 
 
Justificació de diverses subvencions concedides a entitats sense ànim de lucre 
de la ciutat de Lleida en la convocatòria 2022 :  
 
Banda Municipal de Lleida, Fundació Orfeó Lleidatà i Agrupació Ilerdenca de 
Pessebristes.  
 
 



 

 

 

 

El Grup Municipal de VOX ha demanat informació sobre les activitats 
subvencionades per la Fundació Orfeó Lleidatà_ convocatòria 2022. 
 
Es comenta que s’enviarà la documentació pel Teams i que els expedients que 
s’aproven per la Junta de Govern Local no son sotmesos a votació, solament 
s’informa en la Comissió Informativa.  
 

 
Exp. 44/2023-C  Proposta d’aprovació de la renuncia de la subvenció atorgada a 
l’ASSOCIACIÓ DE MÚSICA INSTRUMENTAL SANT ANASTASI, en relació a la 
convocatòria de l’Ajuntament de Lleida, Línia 8.1. PER A LA CONCESSIÓ 
D’AJUTS A PROJECTES D’ENTITATS CULTURALS SENSE ÀNIM DE LUCRE 
de l’any 2022 
 
Renúncia a la subvenció de 400,83 € concedida per al concurs instrumental Sant 
Anastasi , no podien justificar amb factures l’activitat per la qual havien demanat 
la subvenció 
 
 
REGIDORIA DE PROMOCIÓ DE LA CIUTAT 
 
Exp. 03/2022 CCM- G0502020203/2022/0208 Proposta d’aprovació de la 
justificació de subvencions corresponents a la Convocatòria pública de les 
diferents línies subvencionadores pel foment del comerç local associat i per a la 
protecció dels drets de les persones consumidores de l’Ajuntament de Lleida per 
a l’any 2022, de l’entitat Slow Shop Lleida. 

     
     Import justificat: 7.786,43 €  
     Import concedit: 3.891,53€ 

 
Exp. 03/2022 CCM- G0502020203/2022/0241 Proposta d’aprovació de la 
justificació de subvencions corresponents a la Convocatòria pública de les 
diferents línies subvencionadores pel foment del comerç local associat i per a la 
protecció dels drets de les persones consumidores de l’Ajuntament de Lleida per 
a l’any 2022, de l’entitat Associació de Comerciants, Empresaris i Professionals 
de Zona Alta . 
 

     Import justificat : 65.366,79€  
     Import concedit: 11.249,34€  

 
Exp. G0502020202/2022/0072 Proposta d’aprovació de la justificació de la  
concessió de subvenció nominativa a favor de la CAMBRA DE COMERÇ de 
LLEIDA per a l’any 2022. 
 
 



 

 

 
 
Import justificat : 72.623,13 €  
Import concedit: 20.000,00 €  
  
 
Exp. 5/2022 PEE Proposta d’aprovació de la justificació dels ajuts per a la 
digitalització de l’activitat empresarial de la ciutat de Lleida, any 2022 (III). 
 
 
5.Informacions regidoria 
 
 
La Sra. Pilar Bosch informa dels següents programes i activitats :  
 
 
REGIDORIA DE CULTURA : 
 
-Valoració de les activitats Estiu en Viu. La programació de l’Estiu en Viu va 
arrencar l’11 de juny amb el tradicional Dia de Corpus i ha tingut lloc fins al 31 
d’agost amb un ampli ventall d’activitats gratuïtes i amb propostes repartides per 
diferents equipaments culturals i monumentals de Lleida. Prop de 12.300 
persones van assistir a alguna de la trentena de propostes, cal destacar, a més, 
que com a novetat es va allargar la programació durant tot el mes d’agost i la 
bona acceptació del Fossat del Pont Llevadís de la Seu Vella com a nou escenari 
d’algunes de les activitats.  
 
-Cicles expositius amb exposicions temporals en els diversos equipaments del 
Museu de l’aigua: Al nou espai del Molí de Sant Anastasi s’ha iniciat un cicle 
expositiu, a la segona planta de l’equipament, amb el nom de “El riu fa horta” i  
les exposicions al Campament de la Canadenca. 
 
-Les Exposicions al Museu Roda Roda :    
 
 “Aquells bojos al volant” que es pot visitar fins l’1 d’octubre de 2023. 
 “Un Citroën d’època”: exposició d’un vehicle cedit per un particular. Del 20 
d’octubre 
al 29 de gener de 2024. 
“40 anys de bombers”: exposició organitzada pel Cos de Bombers de la 
Generalitat en 
ocasió dels seus 40 anys d’existència. L’exposició recorre tot Catalunya i a Lleida 
s’exposarà al Museu Roda Roda, juntament amb els dos camions històrics de 
bombers 
de la col·lecció municipal i exposats permanentment al museu. Març – abril de 
2024. 
 
 



 

 

 
-La programació de tardor 2023 de LaTemporada Lleida que inclou els 
espectacles i concerts programats al Teatre Municipal de l’Escorxador, L’Auditori 
Municipal Enric Granados i el Teatre de Llotja.  
Aquesta temporada continuen els descomptes de la LaTemporada Lleida així 
com els abonaments iniciats durant la campanya anterior amb què es pretén, a 
més de la fidelització del públic, que també puguin aconseguir el millor preu amb 
la màxima flexibilitat. 
 
 
REGIDORIA DE FESTES  
 
 
Festes de la Tardor: del 28 de setembre a l’1 d’octubre 
 
Nova ubicació de les Festes  
 
L’eix festiu habitual continua essent al voltant de les places, Paeria, Sant Joan, 
Carrer Major, on s’hi desenvolupen activitats com el Pregó, el concert de la 
Banda Municipal, el Seguici Festiu, la Diada castellera, el Ball de festa major, la 
Cantada d’havaneres, i en general, aquelles més vinculades a la cultura 
popular i tradicional. Igualment l’av. Blondel que acull la Nit de Foc, o a la 
canalització del riu el Castell de Focs.  
Com a novetat i aposta de govern, l’altra part lúdico-festiva es desenvoluparà per 
diferents espais repartits del Centre Històric, amb l’objectiu de dinamitzar-lo i 
donar-li vida. Es traça un eix que capitanegen dos punts neuràlgics de la zona 
que acolliran majoritàriament la programació pròpia municipal: Plaça del Dipòsit 
i la pista de la Panera, com a escenaris centrals de la festa acollint concerts i 
actuacions d’allò més variades; itinerants familiars que roden per places com 
Ereta i Cervantes, i que culminen al pati del Convent de Santa Clara, etc.; i Seu 
Vella, òbviament, amb la seva programació pròpia i acollint altra programació de 
la festa amb propostes d’entitats i les Noces Reials organitzades per la Festa de 
Moros i Cristians.  
Se suma la coincidència amb els 20 anys de celebració de la inauguració del 
Centre d’Art la Panera, com a ens actiu de barri, que a part de la seva 
programació habitual, ha preparat un programa especial per aquesta ocasió. 
Com a novetat, es recupera la Festa del Vi al Mercat del Pla, que acollirà al 
voltant d’una vintena d’estands entre vinaters i cellers i restauració. 
 
El cartell de les festes l’ha dissenyat l’artista Julia Lafuerza. 
 
La pregonera de les festes serà l’actriu i presentadora lleidatana, Ares Teixidó.  
           
 
 
REGIDORIA DE PROMOCIÓ DE LA CIUTAT : 
 



 

 

 
La Sra. Pilar Bosch informa dels programes següents : 
 
-Sol·licitud de pròrroga de l’agent d’Ocupació i Desenvolupament Local per 
executar el pla de treball denominat “Dinamització del sector comerç del municipi 
de Lleida”. 
 
-Foment de l’esperit emprenedor : Premis Lleida Talent Emprenedor  al qual 
s’han presentat 29 projecte per part d’11 centres de la província de Lleida i el 
Programa Lleida Talent Emprenedor. 
 
-El programa Emprèn Bio 4.0. La Subvenció concedida a l’Ajuntament és de 
8.131,76 €. 
 
-Fòrum Inversor de la Xarxa Economistes BAN. 
 
-Ajuts a la digitalització: s’han rebut un total de 93 sol·licituds i ja s’ha iniciat la 
valoració dels expedients, s’informarà a la CI de la proposta de resolució.   
 
 
-Valoració visitants Oficina de Turisme juny-juliol i agost 2023:  
 
La oficina de turisme ha rebut durant els mesos d’estiu ( juny-juliol-agost) 5.987  
visitants. 
 
Si comparem les dades amb el 2022 suposa un increment del 19,74% . 
 
Un 46% són d’arreu de Catalunya-32 % nacional i el 22% és estranger 
 
Les principals procedències han estat: 
 
-Catalunya: ( Barcelona i rodalies) 
-Nacional: Madrid-País Valencià-País Basc-Andalusia 
-Estranger: França i amb menys percentatge cal mencionar Regne Unit, Itàlia i 
Portugal 
 
El perfil del visitant continua sent familiar i de parelles que visiten la ciutat durant 
varis dies per conèixer l’oferta patrimonial, gastronòmica i natural de la ciutat i 
que després visita el territori descobrint les diferents comarques del voltant. 
 
-Visites guiades: 
 
Les visites guiades programades durant els caps de setmana/festius d’ estiu han 
estat principalment la “Lleida City Tour” tots els diumenges i les visites guiades 
al Castell Templer de Gardeny. 
 
JUNY-JULIOL-AGOST 





 

 

Hi hagut un increment del 1,70% de pernoctacions ( 2022: 206.973 
pernoctacions i al 2023: 210.497) 
 
DADES VIATGERS: 
 
Hi hagut un increment del 8.86% de viatgers respecte l’any passat ( 2022: 
121.926 i al 2023: 132.763) 
 
ESTADA MITJANA: 
Similar a l’any passat  
 
SEGONS DADES FACILITADES PER LA FEDERACIÓ HOSTELERIA 
 
DADES GENER A JUNY 
 
Ocupació similar a l’any passat ( 2023: 66,98% i al 2022: 66,20%). 
 
 
La Sra. Laura Bergés s’interessa per les dades dels visitants als diferents  
elements patrimonials de la ciutat.  
 
Se’n pren nota per facilitar la informació. 
 
6. Precs i preguntes. 
 
 
El  Sr. Sergi Grimau fa un prec en relació amb l’edifici del Teatre de la Llotja, i la 
necessitat de millorar la part tècnica, la part audiovisual  i sobretot la qualitat del 
so i en segon lloc indica l’import elevat que suposo a entitats i escoles el lloguer 
de l’espai, pregunta a la presidenta si hi ha previst dur a terme algunes accions 
per afavorir el lloguer de l’equipament del Teatre de la Llotja. 
 
La Sra. Pilar Bosch indica que s’està treballant per incrementar l’activitat en 
l’equipament i per tant obtenir augmentar els ingressos, de moment les tarifes 
són les mateixes però cal estudiar les necessitats que es plantegen.  
 
El Sr. Jordi Curcó valora positivament que les Festes de la Tardor es celebrin al 
Centre Històric i que el Mercat del Pla sigui l’escenari de la  Festa del Vi. 
 
En segon lloc el Sr. Curcó pregunta per la substitució dels indicadors que 
s’instal·len als elements històrics i artístics de la ciutat. 
 
La Presidenta respon que atès els problemes administratius amb les empreses 
que es van presentar en la licitació del servei,  ara el departament de contractació  
està tramitant una nova licitació.  
 
 



 

 

 
 
 
La Sra. Laura Bergés indica que ha rebut resposta a la pregunta formulada en la 
CI del mes de juliol envers la planificació de les superfícies comercials però 
demana més detall, més informació envers els plans a desenvolupar : el Pla de 
l’Estació, projecte Torre Salses...   
 
La Sra. Pilar Bosch exposa que hi ha varies propostes pendent de valorar i 
estudiar tant a nivell tècnic i també des del departament d’urbanisme, s’anirà 
informant als membres de la Comissió. 
 
El Sr. Josep Roca exposa que el Grup Municipal de VOX ha presentat una 
pregunta a la CI  atès que el nombre de visitants a la nostra ciutat és insuficient 
per la riquesa que podem oferir i fins ara els plans de promoció no han funcionat, 
pregunta si s’està treballant en un pla ambiciós que uneixi cultura i gastronomia 
i poder incrementar el nombre de visitants a la ciutat.  
 
La Sra. Pilar Bosch comenta que s’està elaborant un pla estratègic per poder dur 
a terme un pla operatiu amb la implicació de diverses regidories i amb la voluntat 
d’oferir una oferta cultura més gran i afegeix que en breu s’informarà del projecte.  
 
En relació amb la pregunta i prec presentat pel  grup ERC en relació amb els 
mercants no sedentaris dels Camps d’Esports i Barris Nord, el Sr. Josep Roca  
exposa que els paradistes també reclamen:  
 
-Actuació contra la competència deslleial existent entre els paradistes. 
 
-Presència de la Guardia Urbana . 
 
-Més contenidors i extintors. 
 
- Actuar amb els casos existents d’explotació infantil. 
 
- Tenir cura dels accessos als Mercat de Barris Nord per evitar desgracies. 
 
- Donar més autoritat als vigilants dels mercats.  
 
-Més agilitats als tràmits i nous concursos. 
 
  La Presidenta en pren nota de l’exposat i comenta que s’està treballant en un 
nou Pla de Mercats, i pròximament s’actualitzarà la informació als membres de 
la Comissió.  
 
 
 
 



 

 

 
El Sr. Sergi Grimau fa un prec i demana tenir cura perquè les invitacions a 
diferents actes que s’adrecen  a l’Ajuntament per tal que s’inviti a tot el  consistori  
es facin extensibles, en efecte, a tots els grups municipals.  
 
La Sra. Pilar Bosch en pren nota. 
 
El Sr. Xavier Estrada també es manifesta en el mateix sentit, a més demana fer 
aquest prec extensiu a la resta de comissions i tenir-ho en compte en les 
entrades i invitacions a tots els esdeveniments.     
 
En segon lloc el Sr. Estrada s’interessa per les preguntes que han presentat a la 
CI. 
Es demana més concreció sobre el nou model de pubilles i hereus ara que 
s’atansen les Festes. 
 
La Sra. Pilar Bosch indica que les preguntes es respondran per la propera CI i 
detalla la resposta a la pregunta formulada el mes de juliol en relació amb la 
recuperació de la figura de pubilles i hereus adaptant-la als nous temps i a la 
contemporaneïtat.  
 
La Sra. Anna Roca exposa que han presentat una pregunta sobre quin és el 
model comercial del nou govern municipal i com es farà compatible el model 
comercial de Torre Salses amb el del Pla de l’Estació. 
 
En segon lloc la Sra. Anna Roca  demana tenir en compte tota la problemàtica 
social existent al Centre Històric i recalca la importància de treballar de manera 
transversal i amb la implicació de diferents regidories per atendre les necessitats 
especials existents en aquest barri. 
 
Se’n pren nota.  
 
La Sra. Mª Antonia Maller  explica el mal estat en que es troba l’antiga església 
de Sant Martí i la importància i necessitat de dur-hi a terme accions per mantenir 
i conservar els elements patrimonials de la ciutat. 
 
Intervé el Sr. Jordi Curcó i explica la situació en que es troba l’església de Sant 
Martí i la necessitat urgent d’arreglar-ho.  
 
La Presidenta en pren nota. 
 
La Sra. Mª Antonia Maller reclama també la necessitat de dur a terme accions 
per arreglar el Museu de la Ciència inaugurat l’any 2017 i que es troba en molt 
mal estat.  
 
En darrer lloc la Sra. Maller exposa que s’ha denegat el permís per pintar un 
mural a la façana del carrer Doctor Combelles, núm. 40.  



 

 

 
La Sra. Pilar Bosch respon que s’estudiarà el que ha passat, en són coneixedors 
d’aquest fet i de la denegació  de la Comissió de Patrimoni. Està previst que un  
tècnic cultural formi part de la comissió de Patrimoni per  poder valorar des d’un 
punt de vista artístic les propostes que s’han d’aprovar.  
 
Els membres de la Comissió Informativa poden consultar les intervencions 
realitzades al llarg de la reunió en el fitxer resultant de l’enregistrament de la 
sessió, pujat a la sessió corresponent en la plataforma d’ Audio Vídeo Actes, a 
través del següent enllaç:  
 

 
  
 
La  presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, n’estenc aquesta 
acta. 
 
 
La Secretària                                    Vist i plau,                                                         

La  Presidenta 
 
 
 




